



# Information according to the REACH regulation

Registration,  
Evaluation,  
Authorisation and  
Restriction of  
Chemicals

The European Chemicals Regulation REACH, ensures a high level of protection for people and the environment. According to the REACH regulation, manufacturers and importers must register their chemicals and are responsible for their safe usage.

Möhlenhoff GmbH is a "downstream user" within the context of the REACH regulation. Our customers obtain products in which no substances are released under normal usage and use conditions. Therefore, Möhlenhoff GmbH is not obliged to register itself as well as not obliged to create any safety data sheets.

In accordance with Article 33 of the REACH regulation, we are obligated to inform our customers as soon as we have information on the presence of a substance as listed in the 'candidate list' <https://echa.europa.eu/de/candidate-list-table> in a concentration of more than 0.1 percent by mass.

Checking whether a product or packaging contains substances listed in the candidate list, is an ongoing process. With regard to this, we are in close contact with our suppliers.

Products listed below contains substances from the 'candidate list' in a concentration higher than 0.1%;

<b>Product:</b> Thermal Actuator Series A5 Thermal Actuator Series A6	<b>SCIP-No.:</b> 8e26f954-ad08-4e08-a2a5-aa651124456b 77dfd105-89e5-414f-9e67-6f33722f9b98
---	--

**Part:**  
Wax Element

**SVHC-Substance:**  
Lead

**CAS-No.:**  
7439-92-1

After evaluation of the current available information together with our suppliers, we came to a conclusion that no special precautions are necessary for the safe use of the product, as the substance is bound to the product and will not be released under normal usage.

We will continue to monitor the candidate list and annex XIV closely and have asked our suppliers to provide us the updated information as and when any relevant changes occur.

Yours sincerely

**Möhlenhoff GmbH**

Contact:  
Museumstraße 54 a  
38229 Salzgitter  
Germany

Telephone +49 53 41 / 84 75 - 0  
E-Mail: [kontakt@moehlenhoff.de](mailto:kontakt@moehlenhoff.de)  
Internet: [www.moehlenhoff.com](http://www.moehlenhoff.com)

CEO  
Frank Geburek, Dipl.-Ing.(TH)  
Stefan Soellner, Dipl.Phys.oec.

County Court Braunschweig  
HRB 6042





# Kundeninformation nach REACH Verordnung

Registration,  
Evaluation,  
Authorisation and Restriction of  
Chemicals

Die Europäische Chemikalienverordnung REACH stellt ein hohes Schutzniveau für Mensch und Umwelt sicher. Gemäß REACH Verordnung müssen Hersteller und Importeure ihre Chemikalien registrieren und sind für deren sichere Verwendung verantwortlich.

Die Möhlenhoff GmbH ist im Sinne der REACH Verordnung ein „nachgeschalteter Anwender“. Kunden beziehen von uns ausschließlich Erzeugnisse bei denen unter normalen und vernünftigerweise vorhersehbaren Verwendungsbedingungen kein Stoff freigesetzt wird. Somit entfällt für die Möhlenhoff GmbH die Registrierungspflicht sowie auch die Pflicht zur Erstellung von Sicherheitsdatenblättern.

Gemäß Artikel 33 der REACH-Verordnung sind wir dazu verpflichtet unsere Kunden darüber zu informieren, sobald uns Informationen vom Vorhandensein eines Stoffes aus der sogenannten Kandidatenliste <https://echa.europa.eu/de/candidate-list-table> in einer Konzentration von mehr als 0,1 Massenprozent vorliegen.

Die Überprüfung, ob ein Erzeugnis oder eine Verpackung einen Stoff aus der Kandidatenliste enthält, ist ein fortlaufender Prozess. Diesbezüglich stehen wir in einem engen Kontakt zu unseren Lieferanten.

Nachfolgend aufgeführte Erzeugnisse enthalten Stoffe aus der Kandidatenliste in einer Konzentration höher als 0,1%:

<b>Erzeugnis:</b>	<b>Bauteil:</b>	<b>Stoff:</b>	<b>CAS-Nr.:</b>
Thermische Stellantriebe	DSE	Blei	7439-92-1

Nach Bewertung der vorliegenden Informationen, gemeinsam mit unseren Lieferanten, sind keine besonderen Vorkehrungen für eine sichere Verwendung des Erzeugnisses notwendig, da der aufgeführte Stoff im Erzeugnis gebunden ist und im normalen Gebrauch nicht freigesetzt werden kann.

Wir werden die Kandidatenliste und den Anhang XIV weiterhin aufmerksam beobachten und haben unsere Lieferanten um Bereitstellung aktualisierter Informationen gebeten, sobald sich relevante Veränderungen ergeben.

Mit freundlichen Grüßen

**Möhlenhoff GmbH**

Kontakt:  
Museumstraße 54 a  
38229 Salzgitter  
Germany

Telefon 0 53 41 / 84 75 - 0  
E-Mail: [kontakt@moehlenhoff.de](mailto:kontakt@moehlenhoff.de)  
Internet: [www.moehlenhoff.com](http://www.moehlenhoff.com)

Geschäftsführung  
Frank Geburek, Dipl.-Ing.(TH)  
Stefan Söllner, Dipl.-Phys. oec.

Amtsgericht Braunschweig  
HRB 6042

